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摘要摘要摘要摘要： 

交易成本作为一个基础性概念,是新制度经济学的重要基石,但随着新制度政治学、新制度社会学的兴起,源自经济

学的交易成本概念在这两个学科的研究中显见其局限性,而制度成本正引起人们越来越多的关注。制度成本作为一

种客观存在的社会事实,是指投入在制度各个环节中的相关资源。在一个完整的制度周期中,每一个阶段都需要支

付相应的成本,由此制度成本包括制度形成成本、制度执行成本、制度监督成本、制度变迁成本。各阶段的制度成

本彼此之间并非孤立的,而是相互联系、相互影响的。制度成本的高低由多方面因素共同决定,不仅受到政治、经

济、社会等环境的影响,而且不同利益主体间的利益博弈、非正式制度等同样是影响制度成本的重要因素。 
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The Research Origin ,Connotation and Influencing Factors of the Institutional 
Costs 

Zhang Guangli Chen Feng 

Abstract: 

Transaction costs,as a basic concept,are the cornerstone of the new institutional economics . Along with 
the rise of the new institutional politics and the new institutional sociology,this concept,originally an 
economic term,has its limitations in the research in these two fields .Now many people are payingclose 
attention toinstitutional costs .Institutional costs,being an objective social fact,mean all the resources 
devoted to each sector of an institution . In an entireinstitutioncycle,certaincost should be paidineach 
period,soinstitutional costs contain making cost,execution cost,supervision cost and transition cost,all of 
which are interlinked . Institutional costs are decided by several factors,which means that it is affected 
not only by political,economic and social environment,but also by the competition among different 
interest bodies and informal institutions . 
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